
  

 

 

 

  

 

Водещ: Лимити за медицинската дейност не трябва да има, нали? 
Цветан Райчинов: Така е. Не може да има лимит, защото няма как да се предвиди колко точно 
хора, от какво заболяване в момента ще страдат и да има някакъв лимит колко от тях да бъдат 
приети някъде за преглед и лечение. Това просто е абсурд. Регулация – да, но не и краен лимит, 
особено пък по диагноза – това, което беше направил той в началото на годината беше просто 
абсурдно. 
Водещ: Онези пари .. 
Цветан Райчинов: Продължават тези негови действия под други форми, в отчетите изисква да 
се вписват надработените в друг вид дейност като отчет, което не гарантира заплащане на тази 
дейност. 
Водещ: Да. Онези пари колко бяха, 1 млрд. от осигуровките, които бяха взети, прибрани ? 
Цветан Райчинов: Общо са над 2 млрд., но милиард и нещо бяха взети наведнъж, 1.5 млрд. 
близо, наведнъж с гласуване. Но доколкото разбрах тези пари отдавна ги няма. Къде и защо и за 
какво са изхарчени няма как аз да знам. 
Водещ: Не би ли трябвало да стане ясно къде и защо са били? 
Цветан Райчинов: Би трябвало, и хората да знаят къде и защо са отишли парите, които са си 
внесли за здраве, защото това са на всеки един осигурен пари. И последващите, които бяха 
прехвърляни от министерство към каса и обратно, да не говорим пък за последната година 
надсъбраните от вноски пари, които потънаха абсолютно неизвестно къде. И отговор няма засега 
къде са тези 40 млн. последните, от края на миналата година. 
Водещ: Настоявайте, ние медиите също ще настояваме. 
Цветан Райчинов: Настояваме, вие слушате, парите не достигат за онколекарства, за други 
дейности. А в същото време пари от вноски потъват някъде. 
Водещ: Някъде. 
Цветан Райчинов: Някъде. 
Водещ: За пушенето какво мисли БЛС? Този драматичен въпрос, който ще се развива 
следващите дни? 
Цветан Райчинов: Да, по този въпрос няма как да говоря от името на БЛС. Разбира се не сме 
вземали някакво решение, но .. 
Водещ: Пушач ли сте, д-р Райчинов? 
Цветан Райчинов: Да. 
Водещ: Повечето лекари са. 
Цветан Райчинов: Така е. Всъщност няма да се намери лекар, който да каже, че пушенето е 
нещо добро и полезно, това няма как да се случи. 
Водещ: Не само лекар, никой не казва. 
Цветан Райчинов: Но би трябвало да се намери някаква форма да бъдат удовлетворени хората, 
така че едните да не пречат на другите. Със силови мерки пушенето няма да се спре. 
Водещ: За спешната помощ, за бързата помощ? Аз имам чувството, че това правителство .. след 
малко ще разговаряме с министър-председателя Пламен Орешарски, то и правителството малко 
е като спешна помощ след това, което се случи. Но за истинската спешна помощ, сещам се и за 
филма "Последната линейка" – какво ще кажете като последен въпрос? 
Цветан Райчинов: Това, което искрено се надявам да се случи, гост на събора беше министър 
Андреева и доколкото тя поне представи пред нас нещата – спешната помощ наистина ще бъде 
приоритет, говори се за около 300 млн., които ще бъдат осигурени, за да се гарантира нейната 
дейност. И разбира се законът за защита на медиците. 
Водещ: Е,  той почти е приет вече на първо четене. 
Цветан Райчинов: Почти е приет. Доколкото разбрах технологично около месец е необходимо, 
така че ще изчакаме до края на юни това да стане факт и да се започне наистина от спешната 



  

 

 

 

  

 

помощ всички промени, тъй като това е най-важното звено, то е свързващото между всички 
останали звена и гарантира достъпа на пациента до качествено лечение. Така че това наистина 
трябва да бъде приоритет. 
Водещ: Съвсем последно, ще ви затрудня, но както и да е. Ако сте Пламен Орешарски, като 
спешна помощ какво най-напред? Здравеопазването ли ще кажете? 
Цветан Райчинов: О, наистина ме затруднявате. Няма как да не съм пристрастен – разбира се, 
здравеопазването. Но няма как да не си даваме сметка, че не по-малко важни са  икономиката, 
доходите на хората. Въобще живота в страната трябва да влезе в някакво малко по-нормално 
русло. 
Водещ: Но така като ви слушам няма да му е лесно. Благодаря ви. 
Цветан Райчинов: Със сигурност. 
Водещ: Успех на лекарския събор, който завършва днес, нали така? 
Цветан Райчинов: Да, точно така. 
Водещ: Д-р Цветан Райчинов, председател на БЛС. 

 


